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الأسئلة الشائعة
إعلان بشأن تعزيز قدرات وعمليات التدقيق في محاولة دخول الإرهابيين إلى الولايات المتحدة أو التهديدات الأخرى للسلامة العامة
السؤال: ما كان أساس المتطلبات؟
الإجابة: حدد القسم 2(ب) من التقرير الذي قدمه وزير الأمن القومي، بالتشاور مع وزير الخارجية ومدير المخابرات الوطنية، متطلبات خط الأساس من أجل 1) ممارسات إدارة الهوية، 2) تقاسم المعلومات بشأن الأمن القومي وتهديدات السلامة العامة. وتعكس هذه المتطلبات مجموعة من أهداف حكومة الولايات المتحدة منذ أمد طويل، فضلاً عن المعايير التي وضعتها الهيئات الدولية مثل الأمم المتحدة ومنظمة الطيران المدني الدولي والإنتربول. وهي تتضمن أفضل الممارسات المستمدة من شراكات أمنية مثبتة وفعالة، مثل برنامج الإعفاء من التأشيرة، ومن ممارسات إدارة الهوية المعترف بها دولياً، وممارسات إنفاذ القانون، ومبادرات الأمن القومي، مثل اعتماد جوازات السفر الإلكترونية لمنع الغش والتزوير.

السؤال: ما كانت منهجية تقييم الحكومات الأجنبية بالمقارنة مع متطلبات تقاسم المعلومات؟
الجواب: اشتملت مراجعة الحكومة الأمريكية على تقييم لممارسات تبادل المعلومات للحكومات الأجنبية بالمقارنة مع المتطلبات المنصوص عليها في القسم 2(ب). واستند التقييم إلى تحليل للممارسات الحالية، فضلاً عن مدخلات إضافية تم جمعها في خلال فترة المشاركة لمدة 50 يوماً مع الحكومات الأجنبية وموظفي الحكومة الأمريكية على الأرض في هذه البلدان.
 
السؤال: لماذا تختلف القيود بحسب البلد؟
الجواب: صممت القيود بحسب الاقتضاء ونظراً للظروف الفريدة لكل بلد وأوجه القصور فيه، فضلا عن الاعتبارات الخاصة ببلدان أخرى.

السؤال: ما هي البلدان التي تم تعيينها؟ لماذا؟
الجواب: تشاد وإيران وليبيا وكوريا الشمالية وسوريا وفنزويلا واليمن والصومال. وفي حين أنّ الصومال يفي عموماً بالحد الأدنى من متطلبات تقاسم المعلومات، يدل أداؤه في ما يتعلق بالفئات الأخرى من خط الأساس على أنّ لديه ظروفاً خاصة تستدعي فرض قيود محددة وتعزيزات أمنية لحماية الشعب الأمريكي. يرجى الاطلاع على الإعلان الرئاسي لمزيد من التفاصيل.

السؤال: من ينطبق عليه الإعلان الجديد؟
الجواب: وضعت القيود بشكل مخصص وبحسب الاقتضاء، نظراً للظروف الفريدة لكل بلد وأوجه القصور فيه. وبصورة عامة، ينطبق الإعلان على مواطني البلدان المشمولة والذين يقومون بالتقدم بطلب للحصول على تأشيرة دخول إلى الولايات المتحدة، ويطبق ذلك فوراً على رعايا البلدان الخاضعة لقيود الدخول بموجب الأمر التنفيذي رقم 13780 الذين يفتقرون إلى صلة حسنة بشخص أو كيان في الولايات المتحدة، و21 يوماً بعد إصدارها لجميع الأفراد الآخرين المشمولين بالإعلان. وينبغي على طالبي التأشيرات المحتملين من البلدان المشمولة بالإعلان أن يستعرضوا فئة التأشيرات المقصودة عن كثب، حيث أن الرئيس يقيد في بعض الحالات القيود المفروضة على السفر إلى أنواع معينة من التأشيرات.

وعلاوة على ذلك، لا ينطبق تعليق الدخول وفقاً للبند 2 من الإعلان على من يلي:
1. أي مقيم دائم قانوني في الولايات المتحدة.
2. أي مواطن أجنبي يقبل دخوله أو يرافق إلى الولايات المتحدة في تاريخ سريان هذا الإعلان أو بعده.
3. أي مواطن أجنبي يحمل وثيقة غير التأشيرة، سارية المفعول في تاريخ سريان هذا الإعلان أو يصدر في أي تاريخ لاحق، يسمح له بالسفر إلى الولايات المتحدة والسعي إلى الدخول أو القبول، مثل وثيقة الإفراج المشروط مسبقاً.
4. أي مواطن مزدوج لبلد معين في إطار الباب 2 من هذا الإعلان عندما يسافر الفرد على جواز سفر صادر عن بلد غير محدد.
5. أي مواطن أجنبي يسافر بتأشيرة دبلوماسية أو من نوع دبلوماسي أو تأشيرة من منظمة حلف شمال الأطلسي أو تأشيرة من الفئة ج-2 للسفر إلى الأمم المتحدة أو تأشيرة ز-1 أو ز-2 أو ز-3 أو ز-4.
6. أي مواطن أجنبي منح حق اللجوء، أو أي لاجئ تم قبوله بالفعل في الولايات المتحدة، أو أي فرد منح حق الإقالة أو الإفراج المشروط أو الحماية بموجب اتفاقية مناهضة التعذيب.

السؤال: هل سيتم إلغاء تأشيرات؟
الجواب: لا. يقتصر الإعلان صراحة على الأفراد الذين ليس لديهم تأشيرة صالحة في التاريخ الفعلي للإعلان.

السؤال: كيف يمكن إزالة البلدان من لائحة تعليق السفر؟
الجواب: بموجب الأمر التنفيذي رقم 13780، يجوز لوزير الأمن القومي أن يوصي الرئيس بإخراج بلد ما من إعلان أو تعديل قيود السفر المفروضة على رعاياها في أي وقت. وكما لوحظ في إعلان الرئيس، ينبغي أن تظل القيود قائمة حتى يحين الوقت الذي يقتنع فيه وزير الأمن القومي، بعد التشاور مع وزير الخارجية والنائب العام، بأن يتم الحصول على المعلومات اللازمة من ذلك البلد لضمان الفحص والتدقيق السليمين من رعاياها، وأن ذلك يخدم مصالح الولايات المتحدة في مجالي الأمن والرعاية. ونعتزم العمل عن كثب مع البلدان لضمان استيفائها للمتطلبات.

السؤال: هل يتمتع الرئيس بهذه السلطة؟
الجواب: نعم. للرئيس سلطة دستورية وقانونية، بما في ذلك بموجب المادة 212(و) من قانون الهجرة والجنسية، التي تنص على ما يلي:
(و) تعليق دخول أو فرض قيود على يد الرئيس
كلما وجد الرئيس أن دخول أي أجنبي أو أي فئة من الأجانب إلى الولايات المتحدة من شأنه أن يضر بمصالح الولايات المتحدة، يجوز له بالإعلان، وللمدة التي يراها ضرورية، بتعليق دخول جميع الأجانب أو أي فئة من الأجانب كمهاجرين أو غير مهاجرين، أو تفرض على دخول الأجانب أي قيود قد يراها مناسبة. وعندما يجد النائب العام أن شركة طيران تجارية قد فشلت في الامتثال للوائح النائب العام المتعلقة بمتطلبات شركات الطيران للكشف عن الوثائق الاحتيالية التي يستخدمها المسافرون المتوجهون إلى الولايات المتحدة (بما في ذلك تدريب الموظفين على هذا الكشف)، يجوز للمدعي العام تعليق دخول بعض أو جميع الأجانب الذين نقلتهم إلى الولايات المتحدة هذه الخطوط الجوية.


السؤال: متى تصبح القيود سارية؟
الجواب: بدأ سريان القيود والقيود في الساعة 03:30 بعد الظهر بتوقيت شرق الولايات المتحدة بتاريخ 24 أيلول/سبتمبر 2017 للمواطنين الأجانب الذين كانوا عرضة لتعليق الدخول بموجب القسم 2 من الأمر التنفيذي رقم 13780، والذين يفتقرون إلى ادعاء موثوق به لعلاقة حسن نية مع شخص أو كيان من الولايات المتحدة. تسري القيود عند الساعة 12:01 فجراً بتوقيت شرق الولايات المتحدة يوم 18 تشرين الأول/أكتوبر 2017 لجميع الرعايا الأجانب الآخرين الخاضعين لتعليق الدخول بموجب القسم 2 من الأمر التنفيذي رقم 13780 ولمواطني تشاد وكوريا الشمالية وفنزويلا.
# # #
هذه الترجمة هي خدمة مجانية مقدمة من وزارة الخارجية الأمريكية، مع الأخذ بالاعتبار أن النص الانجليزي الأصلي هو النص الرسمي
FAQs

Proclamation on Enhancing Vetting Capabilities and Processes for Detecting Attempted Entry Into the United States by Terrorists or Other Public-Safety Threats

Q: What was the basis for the requirements?
A. The Section 2(b) report submitted by the Secretary of Homeland Security, in consultation with the Secretary of State and the Director of National Intelligence, established baseline requirements for 1) identity management practices and 2) information sharing on national security and public safety threats.  The requirements reflect a combination of long-standing U.S. Government goals, as well as standards established by international bodies such as the United Nations (UN), the International Civil Aviation Organization (ICAO), and INTERPOL.  They incorporate best practices derived from proven and effective security partnerships, such as the Visa Waiver Program, and from internationally-recognized identity management practices, law enforcement practices, and national security initiatives, such as the adoption of ePassports to prevent fraud and counterfeiting.  

Q: What was the methodology for evaluating foreign governments against information sharing requirements? 
A: The U.S. Government review involved an evaluation of foreign government’s information sharing practices against the requirements established in the Section 2(b) report.  The evaluation was based on an analysis of current practices, as well as additional input gathered during the 50-day engagement period with foreign governments and USG personnel on the ground in these countries.
 
Q: Why do the restrictions differ by country? 
A: Restrictions were tailored, as appropriate, given the unique conditions in and deficiencies of each country, as well as other country-specific considerations.

Q. Which countries are designated? Why?
A. Chad, Iran, Libya, North Korea, Syria, Venezuela, Yemen, and Somalia.  While Somalia generally satisfies the minimum information-sharing requirements, its performance with respect to the baseline’s other categories demonstrates that it presents special circumstances that warrant specific restrictions and security enhancements to protect the American people.  Please see the Presidential proclamation for further details

Q. Who does the new Proclamation apply to? 
A. Restrictions were tailored, as appropriate given the unique conditions in and deficiencies of each country.  In general, the proclamation applies to nationals from the covered countries applying for a U.S. visa, effective immediately for nationals of countries subject to entry restrictions under Executive Order 13780 who lack a bona fide connection to a person or entity in the United States, and 21 days after issuance for all other individuals covered in the proclamation.  Prospective visa applicants from the countries covered by the proclamation should review their intended visa category closely as, in some cases, the President limited travel restrictions to certain visa types.

Further, the suspension of entry pursuant to section 2 of the proclamation does not apply to:
 (i)    any lawful permanent resident of the United States;(ii)   any foreign national who is admitted to or paroled into the United States on or after the effective date of this proclamation;
(iii)  any foreign national who has a document other than a visa, valid on the effective date of this proclamation or issued on any date thereafter, that permits him or her to travel to the United States and seek entry or admission, such as an advance parole document;
(iv)   any dual national of a country designated under section 2 of this proclamation when the individual is traveling on a passport issued by a non-designated country;
(v)    any foreign national traveling on a diplomatic or diplomatic-type visa, North Atlantic Treaty Organization visa, C-2 visa for travel to the United Nations, or G-1, G-2, G-3, or G-4 visa; or
(vi)   any foreign national who has been granted asylum; any refugee who has already been admitted to the United States; or any individual who has been granted withholding of removal, advance parole, or protection under the Convention Against Torture.
Q. Will visas be revoked?
A. No.  The proclamation is expressly limited to individuals who do not have a valid visa on the effective date of the proclamation.

Q. How can countries be removed from the travel suspension?
A. Under Executive Order 13780, the Secretary of Homeland Security may recommend to the President the removal of a country from the proclamation or an adjustment of the travel restrictions imposed on its nationals at any time.  As noted in the President’s proclamation, restrictions should remain in place until such time as the Secretary of Homeland Security is satisfied, after consulting with the Secretary of State and the Attorney General, that the information necessary from that country to ensure the proper vetting and screening of its nationals has been made available and that doing so is in the security and welfare interests of the United States.  We intend to work closely with countries to ensure they meet the requirements.

Q: Does the President have this authority?
A. Yes. The President has constitutional and statutory authority, including pursuant to Section 212(f) of the Immigration and Naturalization Act, which states: 
(f) Suspension of entry or imposition of restrictions by President
Whenever the President finds that the entry of any aliens or of any class of aliens into the United States would be detrimental to the interests of the United States, he may by proclamation, and for such period as he shall deem necessary, suspend the entry of all aliens or any class of aliens as immigrants or nonimmigrants, or impose on the entry of aliens any restrictions he may deem to be appropriate. Whenever the Attorney General finds that a commercial airline has failed to comply with regulations of the Attorney General relating to requirements of airlines for the detection of fraudulent documents used by passengers traveling to the United States (including the training of personnel in such detection), the Attorney General may suspend the entry of some or all aliens transported to the United States by such airline.

Q: When do the restrictions and limitations take effect?
A. The restrictions and limitations took effect at 3:30 p.m. eastern daylight time on September 24, 2017, for foreign nationals who were subject to the suspension of entry under section 2 of E.O. 13780, and who lack a credible claim of a bonda fide relationship with a person or entity of the United States. The restrictions and limitations take effect at 12:01 a.m. eastern daylight time on October 18, 2017, for all other foreign nationals subject to the suspension of entry under section 2 of E.O. 13780, and for nationals of Chad, North Korea, and Venezuela.




 

